

S4C IN NUMBERS

Il progetto in numeri · Le projet en chiffres

22

cross-border and local events
eventi · événements

2245

participants: 2046 university students + 199 key stakeholders
partecipanti · participants

1

integrated report from student volunteering in frontline GBV services
report integrato · rapport intégré

3

multidisciplinary policy recommendations (EU, IT, FR)
raccomandazioni politiche · recommandations politiques

8

professional-grade short films on GBV awareness
cortometraggi · courts métrages

6

student-run social media profiles, 60+ posts
profili social · profils sociaux

50k+

views generated by the students' social campaigns
visualizzazioni · vues

+31%

active participation in the civic and democratic life of the EU
partecipazione attiva · participation active

+35,3%

knowledge of EU laws and instruments on GBV
conoscenza degli strumenti UE sulla violenza di genere · connaissance des instruments de l'UE sur la violence de genre

+55,6%

confidence to influence policy-making at EU level
fiducia nell'influenzare le politiche dell'UE · confiance dans la capacité d'influencer les politiques de l'UE

PARTNERS



Università
degli Studi
della Campania
Luigi Vanvitelli



UNIVERSITÉ
CÔTE D'AZUR



SUPPORTED BY



Consiglio Regionale della Campania
Osservatorio sul Fenomeno della Violenza sulle Donne

KEEP IN TOUCH!



www.giurisprudenza.unicampania.it
Project page & results – Department of Law, UniVan



students4change.euproject@unicampania.it

Funded by the European Union. Views and opinions expressed are however those of the author(s) only and do not necessarily reflect those of the European Union or the European Education and Culture Executive Agency (EACEA). Neither the European Union nor EACEA can be held responsible for them.



STUDENTS 4 CHANGE

Active engagement path on gender-based violence

CITIZENS, EQUALITY, RIGHTS AND VALUES PROGRAMME (CERV)

A cross-border pathway between Italy and France
empowering students against gender-based violence



Funded by
the European Union

www.giurisprudenza.unicampania.it

students4change.euproject@unicampania.it

IL PROGETTO



ITALIANO

Students 4 Change (S4C), finanziato dal **Programma CERV dell'Unione europea**, ha affrontato la **violenza di genere** e la decostruzione degli stereotipi facendo degli studenti universitari i primi protagonisti del cambiamento sociale. Partendo dalla premessa che la violenza di genere è una violazione sistemica dei diritti umani che le istituzioni non possono combattere da sole, S4C ha costruito un solido asse transnazionale tra **Italia e Francia** per promuovere la partecipazione dei giovani alla vita democratica e civica dell'UE.

Coordinato dal **Dipartimento di Giurisprudenza dell'Università della Campania "Luigi Vanvitelli"**, con l'Université Côte d'Azur, CIRSES, il CIDFF 06 e CreaCinema, il progetto ha realizzato un percorso strutturato di **22 eventi**, tra cui:

- ♦ **Knowledge Acquisition** – 12 seminari interattivi che hanno messo gli studenti in contatto con le istituzioni, i centri antiviolenza e il cinema come stimolo al dibattito;
- ♦ **Challenge Yourself** – 7 laboratori transnazionali di co-creazione su quattro filoni: **Advocacy, Attivismo, Campagne social e Cortometraggi**.

Gli studenti hanno co-prodotto **3 raccomandazioni politiche multidisciplinari, 1 report integrato** frutto del volontariato nei servizi antiviolenza, **6 profili social** gestiti in prima persona e **8 cortometraggi professionali**. La **Raccomandazione del Consorzio S4C** offre oggi alle università e ai decisori europei un modello replicabile per istituzionalizzare la parità di genere e la cittadinanza attiva nei percorsi universitari.

LE PROJET



FRANÇAIS

Students 4 Change (S4C), financé par le **programme CERV de l'Union européenne**, a lutté contre la **violence fondée sur le genre** et pour la déconstruction des stéréotypes en faisant des étudiants universitaires les premiers acteurs du changement social. Partant du constat que cette violence est une violation systémique des droits humains que les institutions ne peuvent combattre seules, S4C a construit un solide axe transnational entre **l'Italie et la France** afin de promouvoir la participation des jeunes à la vie démocratique et civique de l'UE.

Coordonné par le **Département de Droit de l'Università della Campania « Luigi Vanvitelli »**, avec l'Université Côte d'Azur, CIRSES, le CIDFF 06 et CreaCinema, le projet a mis en œuvre un parcours structuré de **22 événements**, dont :

- ♦ **Knowledge Acquisition** – 12 séminaires interactifs reliant les étudiants aux institutions, aux structures d'aide aux victimes et au cinéma comme support de débat ;
- ♦ **Challenge Yourself** – 7 laboratoires transnationaux de co-création autour de quatre volets : **plaidoyer, activisme, campagnes sociales et courts métrages**.

Les étudiants ont coproduit **3 recommandations politiques multidisciplinaires, 1 rapport intégré** issu du bénévolat dans les services de première ligne, **6 profils sociaux** gérés par leurs soins et **8 courts métrages professionnels**. La **Recommandation du Consortium S4C** offre désormais aux universités et aux décideurs européens un modèle reproductible pour institutionnaliser l'égalité de genre et la citoyenneté active.

THE PROJECT



ENGLISH

Students 4 Change (S4C), funded by the **EU CERV Programme**, addressed **gender-based violence (GBV)** and the deconstruction of gender stereotypes by turning university students into the primary driving force of social change. Moving from the premise that GBV is a systemic violation of human rights that institutions cannot combat alone, S4C built a strong transnational axis between **Italy and France** to promote young citizens' participation in the democratic and civic life of the EU.

Coordinated by the **Department of Law of the Università della Campania "Luigi Vanvitelli"**, with Université Côte d'Azur, CIRSES, CIDFF 06 and CreaCinema, the project implemented a structured **22-event engagement pathway**, including:

- ♦ **Knowledge Acquisition** – 12 interactive seminars connecting students with policy institutions, anti-violence centres and cinema-based debate;
- ♦ **Challenge Yourself** – 7 transnational co-creation labs across four strands: **Advocacy, Activism, Social Campaigning and Short Films**.

Students co-produced **3 multidisciplinary policy recommendations, 1 integrated report** from fieldwork in frontline support services, **6 student-run social media profiles** and **8 professional-grade short films**. The **S4C Consortium Recommendation** now offers EU higher education institutions and policymakers a replicable, scalable model to institutionalise gender equality and active citizenship in university curricula.